
Zápis ze schůze
Akademického senátu FAV
Západočeské univerzity v Plzni
ze dne 13. 5. 2020

Zasedání se konalo v místnosti US 217 od 13:00 hodin se živým přenosem prostřednictvím
ZOOM pro fyzicky nepřítomné.
Přítomno: 17 členů AS FAV ZČU v průběhu zasedání – viz prezenční
listina. Omluveno: 1 členů AS FAV ZČU – viz prezenční listina.
Neomluveno: 0 členové AS FAV ZČU – viz prezenční listina.
Po celou dobu jednání pléna byl AS FAV ZČU usnášeníschopný.
Skrutátory byli jmenováni senátoři RNDr. Tomiczek a Ing. Havlík.

Program jednání:
1. Zahájení
2. Potvrzení usnesení předsednictva AS FAV o Dodatku k vyhlášce 8D/2019 Přijímací

řízení do bakalářských studijních programů Fakulty aplikovaných věd pro
akademický rok 2020/2021

3. Informace o výroční zprávě o hospodaření FAV za rok 2019
4. Zásady pro tvorbu rozpočtu FAV pro rok 2020
5. Rozpočet FAV na rok 2020
6. Záměr žádosti o akreditaci BSP Městské inženýrství
7. Záměr žádosti o akreditaci NSP Městské inženýrství
8. Různé

Jednání

1. Zahájení
Předseda AS FAV Ing. Mouček vítá přítomné na jednání a představuje program jednání.

Hlasování: pro – 17, proti – 0, zdržel se – 0 (celkem přítomno 17 senátorů) Program
jednání byl schválen.
2. Potvrzení usnesení předsednictva AS FAV o Dodatku k vyhlášce
8D/2019 Přijímací řízení do bakalářských studijních programů Fakulty
aplikovaných věd pro akademický rok 2020/2021
Děkanka Radová vysvětluje, že se vedení FAV v souvislosti s mimořádným stavem v ČR



rozhodlo prodloužit mezní termín pro podání přihlášky ke studiu v bakalářských studijních
programech o 14 dní, tj. z 31.3.2020 na 14.4.2020. Protože se AS FAV nemohl sejít fyzicky a
tou dobou platná legislativa neumožňovala, aby AS FAV mohl přijmout jakékoliv usnesení
vzdáleně, dodatek týkající se tohoto prodloužení schválilo, plně v souladu s Jednacím řádem
AS FAV (viz Díl 2, článek 5, odst. 4 a 5), předsednictvo AS FAV. Usnesení předsednictva
musí nyní AS FAV potvrdit, jinak pozbývá platnosti.

Doc. Železný doplňuje, že v prodlouženém termínu dorazilo asi 40 přihlášek.

Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni schvaluje
Dodatek č.1 k vyhlášce děkana č. 8D/2019 Přijímací řízení do bakalářských studijních
programů Fakulty aplikovaných věd pro akademický rok 2020/2021 a potvrzuje tak
usnesení předsednictva AS FAV ze dne 31.3.2020.

Hlasování: pro – 17, proti – 0, zdržel se – 0 (celkem přítomno 17 senátorů)

3. Informace o výroční zprávě o hospodaření FAV za rok 2019
Ing. Vais podává stručné informace o výroční zprávě o hospodaření FAV za rok 2019, která
bude ještě dnes zaslána členům AS FAV, s žádostí o její schválení per-rollam (s odvoláním
na zákon č. 188/2020 Sb., o zvláštních pravidlech pro vzdělávání a rozhodování na vysokých
školách v roce 2020 a o posuzování doby studia pro účely dalších zákonů, který vešel v
platnost 24.4.2020).

Výnosy FAV očištěné od vnitropodnikových výnosů tvořily v roce 2019 434 mil., což je cca
4% nárůst oproti 2018. Tento nárůst je dán zejména navýšením dotace DKRVO (1311),
projekty přeshraniční spolupráce a projekty ze strukturálních fondů. Významně poklesl
finanční objem ze zdrojů za výuku (1111) a lehce objem ze smluvního výzkumu.

Došlo k nárůstu osobních nákladů, ale poklesly náklady na cestovné a na stipendia (téměř o
10%). Pokles nákladů na stipendia souvisí s přetrvávajícím trendem snižujícího se počtu
doktorandů, kteří nastupují a dokončují v řádném termínu.

Největší investice v roce 2019 byly hrazeny z finančních prostředků projektů (cca 4.5 mil),
investice z ostatních zdrojů byly marginální. V univerzitním FRIM je aktuálně cca 11 mil. Přes
tyto investice se účetní hodnota FAV snížila, což je dáno tím, že skončila odpisová doba
mnohých zařízení nakoupených z OP VaVPI projektů v předchozích letech.

Závěrem Ing. Vais upozorňuje, že po skončení projektu PUNTIS v letošním roce bude
jediným významným zdrojem FAV dotace DKRVO (1311), takže případná negativní změna v
objemu DKRVO přicházející na FAV představuje významné riziko pro činnost FAV.

4. Zásady pro tvorbu rozpočtu FAV pro rok 2020
Děkanka Radová informuje členy AS FAV, že zásady pro tvorbu rozpočtu FAV pro rok 2020
jsou de facto stejné jako v předchozích letech. Jediným významnějším rozdílem je způsob,



jakým se rozděluje dotace DKRVO mezi jednotlivé oborové sekce. Zatímco v předchozích
letech byl způsob totožný s tím, jak se dotace DKRVO rozdělovalo mezi výkonné jednotky na
ZČU (a ten více méně kopíroval způsob rozdělování na národní úrovni), pro letošní rok si
FAV vypracovala vlastní metodiku. Důvodem bylo, že v současné době je tzv. motivační
složka DKRVO zanedbatelná vůči stabilizační, která však vychází z Hodnocení 2016, tj.
výsledků dosažených v období 2011-2015, takže pracoviště, která vznikla později (na FAV se
jedná o KGM) nebo měla později výrazný nárůst činnosti (NTIS), mají stabilizační složku
nulovou nebo velmi nízkou. Vypracovaná metodika FAV vychází z národní metodiky M17+ a
hodnotí výzkumné jednotky FAV na základě objemu a kvality výsledků výzkumných aktivit
(Pilíř I) a zároveň na základě expertního posouzení, ve kterém jsou hodnoceny projektové
aktivity výzkumných jednotek, zaměření výzkumných témat, struktura výsledků, mezinárodní
spolupráce, spolupráce s průmyslovou a společenskou praxí, kvalita doktorského studia
apod. Posuzovány jsou též plány a vize výzkumných jednotek a vnitřní řízení vědecké
činnosti na těchto jednotkách (Pilíř II). Hodnocení probíhá s periodou 5 let, přičemž každý rok
je ověřováno, zda výzkumné jednotky dostávají svým plánům, a pokud nikoliv, dostanou na
další období přiděleno o něco méně prostředků (mají nižší koeficient kvality).

Děkanka Radová se domnívá, že Metodika FAV je univerzálně použitelná, a proto ji předloží
vedení ZČU s žádostí, aby ji adoptovala jako Metodiku pro rozdělování dotace DKRVO na
celé ZČU.

Doc. Kohout se ptá, zda se uvažovalo o rozdělování dotace DKRVO nikoliv na oborové
sekce, ale na pracoviště FAV, tj. katedry a NTIS. Odpověď je (Doc. Radová, Ing. Vais), že
nikoliv, protože by to znamenalo vyřešit otázku příslušnosti autorů na jednotlivá pracoviště,
nicméně Metodika FAV je vytvořena tak, že tento způsob by možný byl.

Akademický senát FAV ZČU v Plzni schvaluje Zásady pro tvorbu rozpočtu FAV na rok
2020, které vycházejí ze směrnice č. 37R/2017 Metodika rozpočtu a směrnice 45R/2019
Rozpočtová pravidla pro rok 2020.

Hlasování: pro – 16, proti – 0, zdržel se – 1 (celkem přítomno 17 senátorů)

5. Rozpočet FAV na rok 2020
Ing. Vais zahajuje informací, že rozdělení finančních prostředků FAV ze základní dotace a z
dotace DKRVO pro rok 2020 bylo provedeno v souladu s právě schválenými Zásadami pro
tvorbu rozpočtu FAV na rok 2020, bylo odsouhlaseno na KD 29.4., a protože dnes správní
rada schválila rozpočet ZČU na rok 2020, lze přistoupit ke schválení tohoto rozdělení.
Upozorňuje, že struktura zdrojů rozdělených na jednotlivé oborové sekce se může
dodatečně ještě změnit v závislosti na tom, zda se povede na úrovni ZČU vyjednat to, aby
se část plateb za služby uhradila z dotace DKRVO a nikoliv ze základní dotace (1111).
Záporný výsledek u vedení NTIS bude vyrovnán z režií projektu PUNTIS.

Ing. Vais ukazuje meziroční rozdíly v příjmech a nákladech (platby za služby) na úrovni ZČU
i na úrovni FAV. Platby za služby zůstaly zhruba stejné, ale protože se nyní rozpočítávají
hlavně na základě tzv. korigovaných FTE, kde korekce pro úvazky na projektech je 1.3,



zatímco pro úvazky hrazené ze základní dotace a dotace DKRVO je 1.0, došlo k nárůstu
plateb na NTIS a poklesu na katedrách.

Ing. Vais dále detailně vysvětluje, jak se postupně došlo až k finálnímu rozdělení na oborové
sekce, které je předmětem schvalování. Děkanka Radová upozorňuje na významný
meziroční nárůst KGM/VP6, což je dáno zavedením nové metodiky FAV pro rozdělování
DRKVO, díky které se zohlednil výkon KGM v nedávné době.

Doc. Holubová se ptá, zda nebyla uvažována změna způsobu, jakým se rozdělují náklady za
sály FAV, jak navrhovala již loni. Ing. Vais odpovídá, že sály rozpočítával stejným způsobem
jako v předchozích letech, protože 1) letos je to naposledy, kdy zásady pro tvorbu rozpočtu a
rovněž rozpočet připravuje on, a 2) pro příští rok se zřejmě změní zásady pro tvorbu
rozpočtu ZČU, a bude tudíž nutné vypracovat zcela nové zásady pro tvorbu rozpočtu na FAV.

Doc. Holubová se dále zajímá, podle jakého klíče se rozpočítávají náklady NTIS na
jednotlivé výzkumné programy. Prof. Novák odpovídá, že se tak děje na základě interní
metodiky NTIS vypracované před několika lety a že se od té doby nezměnila. Doc. Lávička
podotýká, že předpokládá, že i tato metodika se bude muset od příštího roku výrazně změnit.

Poslední dotaz doc. Holubové se týká toho, zda bude jako v minulých letech garantováno,
že se zdroji přidělenými na jednotlivé výzkumné programy v rámci dohody vedoucích kateder
a vedoucích partnerských výzkumných programů, budou disponovat výhradně konkrétní
výzkumné programy. Prof. Novák potvrdil, že ano.

Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni schvaluje
rozdělení finančních prostředků FAV ze základní dotace a z dotace na dlouhodobý
koncepční rozvoj pro rok 2020.

Hlasování: pro – 16, proti – 0, zdržel se – 1 (celkem přítomno 17 senátorů)

6. Záměr žádosti o akreditaci BSP Městské inženýrství a NSP Městské
inženýrství
Děkanka Radová uvádí, že v obou případech se jedná o profesní studijní program, přičemž
standardní délka studia je 4 roky u BSP Městské inženýrství a 2 roky u NSP Městské
inženýrství. Doc. Čada doplňuje, že tyto studijní programy by měly zcela nahradit stávající
BSP Územní plánování + NSP Územní plánování. Zásadní změnou je, že původní SP byly
akademické, zatímco nové jsou profesně orientované. Důvodem pro tuto změnu byla zpětná
reakce absolventů ÚP, kteří z důvodu nedostatku praxe v průběhu akademicky
orientovaného studia pak měli problémy získat autorizaci ČKAIT. Díky této změně rovněž
došlo k prodloužení standardní délky u NSP o ½ roku (tj. ze stávajících 1.5 na 2), aby byl
prostor pro praxi. Praxi studenti budou absolvovat typicky v institucích, které absolventy
zaměstnávaly. Zdůrazňuje, že oba SP je nutné posuzovat jako celek a nikoliv nezávisle.



Doc. Holubová a RNDr. Tomiczek upozorňují na formální chyby a nedostatky ve spisech
(např. neaktualizované C-I listy, chybějící ohlasy publikací, apod.). Doc. Holubová dále
podotýká, že ji mrzí, že ve studijních plánech je zařazena matematika pro FST a nikoliv pro
FAV, ale souhlasí, že z časových, kreditových i jiných důvodů začlenit matematiku určenou
pro FAV není zřejmě možné.

Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni projednal
záměr žádosti o akreditaci bakalářského studijního programu Městské inženýrství.
Nemá k němu připomínky a doporučuje je předložit Vědecké radě Fakulty
aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni ke schválení.

Hlasování: pro – 17, proti – 0, zdržel se – 0 (celkem přítomno 17 senátorů)

Ing. Krejčová se ptá, zda ČKAIT nemá problém s tím, že teoretické předměty jsou v BSP a
odborné stavařské jsou hlavně v NSP. Doc. Čada připouští, že v poslední době došlo ke
změně v přístupu na ČKAIT, takže zatímco z předchozích diskuzí s ČKAIT vyplývalo, že
navrhovaná koncepce je v pořádku, teď se zdá, že toto problém být může. V pátek 15.5.
bude Doc. Čada osobně jednat s předsedou ČKAIT, který má posuzování studijních
programů městského inženýrství na starosti, aby se společně domluvili na postupu.

Následuje krátká diskuze, jejímž závěrem je to, že dojde-li na základě páteční schůzky k
zásadnějším změnám ve studijních plánech (např. přesun nějakých předmětů z BSP do NSP
a naopak), bude nutné, aby upravený spis prošel novým procesem schvalování.

Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni projednal
záměr žádosti o akreditaci navazujícího magisterského studijního programu Městské
inženýrství. Nemá k němu připomínky a doporučuje je předložit Vědecké radě Fakulty
aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni ke schválení.

Hlasování: pro – 17, proti – 0, zdržel se – 0 (celkem přítomno 17 senátorů)

7. Různé

Doc. Baroch informuje, že oslavy 30. výročí založení FAV nebudou zrušeny, ale proběhnou v
jiném formě, než bylo původně zamýšleno. Detaily se členové AS FAV včas dozvědí.

Doc. Železný avizuje, že na další jednání AS FAV bude předkládat podmínky studia v prvním
ročníku FAV a že zvažuje navýšit minimální počet kreditů za první semestr ze stávajících 14
na 16, protože se zdá, že navýšení (z původních 6 kreditů na 10 a dále na 14) mělo pozitivní
vliv na snížení propadovosti studentů. Vyzývá členy AS FAV k případným připomínkám.

Děkanka Radová informuje, že v dohledné době obdrží členové AS FAV výroční zprávu FAV



za rok 2019 a prosí o včasné připomínky, aby bylo možné je zapracovat, než bude zpráva
schvalována (10.6.).

Jednání bylo ukončeno ve 15:24.

Roman Mouček
Předseda AS FAV

Zapsal 13. 5. 2020
Josef Kohout

Přehled trvajících usnesení AS FAV
(Jednotlivá usnesení jsou oddělena vodorovnou linkou)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Žádné
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Přehled usnesení a závěrů přijatých na jednání AS FAV ZČU v
Plzni dne 13.5. 2020
(Jednotlivá usnesení jsou oddělena vodorovnou linkou)
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni schvaluje
Dodatek č.1 k vyhlášce děkana č. 8D/2019 Přijímací řízení do bakalářských studijních
programů Fakulty aplikovaných věd pro akademický rok 2020/2021 a potvrzuje tak
usnesení předsednictva AS FAV ze dne 31.3.2020.
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Akademický senát FAV ZČU v Plzni schvaluje Zásady pro tvorbu rozpočtu FAV na rok
2020, které vycházejí ze směrnice č. 37R/2017 Metodika rozpočtu a směrnice 45R/2019
Rozpočtová pravidla pro rok 2020.
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni schvaluje
rozdělení finančních prostředků FAV ze základní dotace a z dotace na dlouhodobý
koncepční rozvoj pro rok 2020.
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni projednal
záměr žádosti o akreditaci bakalářského studijního programu Městské inženýrství.
Nemá k němu připomínky a doporučuje je předložit Vědecké radě Fakulty
aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni ke schválení.
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------



Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni projednal
záměr žádosti o akreditaci navazujícího magisterského studijního programu Městské
inženýrství. Nemá k němu připomínky a doporučuje je předložit Vědecké radě Fakulty
aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni ke schválení.
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Akademický senát FAV, 13. 5. 2020

Prezenční listina

AKADEMICKÁ ČÁST
Jméno Pracoviště Podpis

1 Ing. Kamil Ekštein, Ph.D. KIV přítomen

2 doc. Ing. Gabriela Holubová, Ph.D. KMA přítomna

3 doc. Ing. Pavel Ircing, Ph.D. KKY přítomen

4 Ing. Karel Jedlička, Ph.D. KGM přítomen

5 doc. Ing. Josef Kohout, Ph.D. KIV přítomen

6 doc. Ing. Pavel Král, Ph.D. KIV omluven

7

8

Ing. Vladimír Lukeš, Ph.D. KME Ing. Roman

Mouček, Ph.D. KIV

přítomen

přítomen

9

10

Mgr. Andrea Dagmar Pajdarová, Ph.D. KFY

doc. Ing. Ondřej Straka, Ph.D. KKY

přítomna

přítomen

11

12

RNDr. Petr Tomiczek, CSc. KMA RNDr.

Světlana Tomiczková, Ph.D. KMA

přítomen

přítomna

STUDENTSKÁ ČÁST

1 Ing. Tomáš Ausberger přítomen



2 Ing. Daniel Beran přítomen vzdáleně

3 Ing. Jindřich Havlík přítomen

4 Ing. Milada Krejčová přítomna vzdáleně

5 Petr Trnka přítomen

6 Ing. Jana Turjanicovápřítomna vzdáleně

Akademický senát FAV, 13. 5. 2020

Prezenční listina

HOSTÉ

Jméno Funkce nebo
pracoviště

Podpis

doc. Dr. Ing. Vlasta Radová Děkanát FAV přítomna

doc. Ing. Miloš Železný, Ph.D. Děkanát FAV přítomen

doc. RNDr. Miroslav Lávička,
Ph.D.

Děkanát FAV přítomen

Ing. Vais, Ph.D. Děkanát FAV přítomen

prof. Ing. Pavel Novák, Ph.D. Děkanát FAV přítomen



doc. Ing. Pavel Baroch, Ph.D.

Doc. Ing. Václav Čada, CSc.

Ing. Radek Fiala, Ph.D.

Děkanát FAV

KGM

KGM

přítomen

přítomen vzdáleně

přítomen vzdáleně


